

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2020 3

中旬刊（总第 556 期 / 第 39 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2020年3月中旬刊(总第556期/第39卷)
1982年创刊 2020年3月18日出版

中国商界文联会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编辑部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 美丽乡村多功能建设价值工程分析 周俊逸等(1)
- 包头市税收服务满意度的研究 张鹏等(5)
- 公路工程监理管理中的常见问题及应对措施 于一山(8)
- 水利工程监理的责任风险与控制研究 罗宏伟(10)
- 中小企业人力资源管理体系建设研究 刘学东(12)
- PPP模式下市政园林工程造价控制与管理分析 刘文平等(14)
- 论万宝新区市政工程建设中计量支付的流程及要点 周晶晶(16)
- 商业银行人力资源管理的问题及对策研究 王猛(18)
- 体育健身行业收入成本核算办法探讨 杨爽(21)
- 城市轨道交通机电工程安全质量管理 王婧(23)
- 浅谈公路工程PPP项目施工中合同管理在成本控制的作用
..... 宋占兰(25)
- 基于乘客出行满意度的地铁换乘方案优化 黄体允等(27)
- 试论电厂运行中的成本控制对策 王赫妍等(29)
- BIM技术在建筑工程施工质量管理中的应用探索 田琼等(31)
- 施工总承包项目分包合同管理措施探讨 费铁亮(33)
- 市政工程安全文明施工管理措施与要求 庄先飞等(35)
- 建筑工程造价的动态管理控制分析 陈志明(37)
- 推进城乡基本公共服务均等化的财政保障体系研究 赵宁等(39)
- 基于CiteSpace分析的停机位分配可视化研究 袁媛等(41)
- 西安市智能停车管理探析 赵庆海等(45)
- 驻马店市人口分布与经济发展的空间格局及一致性研究
..... 张逸舒等(47)
- 董事会监督与企业绩效的关系研究 李苗苗(50)
- 基于Crystal Ball与CPM/PERT的某管片厂项目建设工期风险分析
..... 张恒宇(54)
- 基于FMEA的烟草企业廉洁风险防控研究 贺坚等(57)
- 建设工程项目施工安全风险管理的实证研究 孟林林等(60)
- 成本工程体系化建设思路的探究 许强等(63)
- 关于小城镇失地农民保障问题的思考 莫悠等(66)
- 基于模糊综合评判的政府投资项目全过程咨询风险评估模型
..... 刘英杰等(70)
- “一带一路”下三亚货运港物流枢纽发展路径选择 刘翠翠(72)
- PPP项目付费公式对投资收益影响研究 王飞等(75)
- 风险管理视角下企业内部控制研究 张冕(81)
- 铁路工程概算清理有关问题的探讨 程金玉(83)
- 对军工科研单位提升执行力的初步探索与思考 姚星合等(85)
- 加强建筑工程管理及提升建筑工程质量探究 李凯朝(87)
- 英国科茨沃尔德特色田园乡村的建设经验 李麒麟(89)
- 我国金融投资的发展对策研究 王仲坤(91)
- 混合纤维再生保温混凝土砌块技术经济分析 孙明等(93)
- 水电工程EPC项目风险分析及应对措施 刘栋(95)

* 价值链·供应链 *

- 政府补贴模式对电子废弃物回收再制造的影响研究 胡彪等(97)
- PC构件运输全流程风险研究 肖丽等(101)

* 功能载体创新 *

- 掺加nano-SiO₂的水泥稳定冷再生基层材料性能研究
..... 冯纪兵等(105)
- 地铁车站深基坑支护体系设计研究 管喆玮(108)

泡沫土在市政城市桥梁既有线的施工研究	张志良(110)	建筑材料检测在建筑施工过程中的重要性探讨	孙晓东(207)
聚合物泥浆在旋挖钻孔灌注桩施工中的应用	杨健(113)	基于 Docker 技术开发的在线编程辅助教学平台	金鹏等(209)
煤矿采煤掘进工作中高强支护技术的应用分析	苏传洋等(115)	lisp 语言在宅基地调查中的应用研究	吕永杰(211)
初探铁路站房钢结构施工技术要点	张文博(117)	低压管道灌溉在小型农田水利工程中的应用	刘杰(213)
装配式住宅电气设计方法简析	言娟(119)	实景三维在古建保护中的应用	储俊峰(215)
空中交通管制员人为差错风险评估	刘力铭等(121)	单桩工作特性简化分析方法	石雨恒(217)
水泥土挤密桩施工技术	涂明(125)	浅谈建筑与景观环境相互协调设计	曾小瑜等(219)
连续刚构 0# 块托架施工方案	陈辉煌(127)	型材使用的强度刚度校核方法	隆彩云等(221)
3D 摊铺施工工法	吴国龙等(130)	依托校园一卡通设计开发的自助式点餐宝	鄢光宗等(224)
木质桥梁安装技术研究与应用	陈立庆等(132)	香格里拉至丽江高速公路工程地质评价及选线研究	张良翰(226)
喷嘴组合的实验研究	潘宇等(137)	钴矿石国际贸易网络的空间效应与抗风险性研究	余慧(229)
地铁盾构施工中始发反力架设计及受力分析	王义强(140)	粉尘爆炸事故模式及其预防研究	唐佳豪(231)
温度模式对连续刚构桥主梁效应分析	刘水等(143)	电厂集控运行控制模式及应用技术分析	李忱等(233)
大管径多管组拼式树杈柱施工技术	温惠清(145)	基于价值工程的人才培养方案多目标评价与调整策略	宋平等(235)
EZ-DECK 支架系统在大跨度多层现浇门墩盖梁中的应用	凌祎冉等(148)	数据大集中模式下企业构建移动办公平台的优势	谢士达(240)
浅谈砂卵石地层盾构下穿铁路框构桥桥体影响分析	王吉勇(151)	基于文本挖掘的典型旅游网站的旅游分享研究	林毅焜(243)
马来西亚浅埋暗挖隧道下穿城市主干道施工技术研究	田兵(155)	基于随机森林的“广西生态环境”微信公众号信息传播影响因素	梁炜等(247)
高速公路三背回填施工及质量控制分析	李慧(159)	抗车辙剂在沥青混合料中的应用	许志强(250)
顶进框架桥施工道岔加固技术	姬毅超(161)	浅谈岩石肉眼鉴别方法	丁辰等(252)
魏家崮隧道斜井挑顶进洞技术探索	毛雪冬(163)	基于交通微观仿真的多互通立交路段交通运行特征分析	郑楠等(255)
PHP 泥浆在洞庭湖区域旋挖钻施工中的应用	张小盟等(167)	形式逻辑思索在建筑设计中的应用	张涛等(259)
液压综合试验台的设计	李再有(169)	基于物联网的 10kV 真空断路器分布式监测系统的研究	安晓华等(261)
复杂地质条件地铁盾构施工技术要点及安全影响因素	吕鹏程(171)		
* 价值应用 *			
工程管理专业本科毕业生就业调查分析	王茂林(174)	* 理论综述 *	
基于 ISM 方法的制约 BIM 技术推广的因素分析	李雨蔓等(178)	大学生网购平台使用倾向影响因素分析	林子楚等(264)
并购绩效评价研究	邓蕃(181)	产业结构调整、经济增长与大气污染	赵建华等(268)
川南地区页岩气钻井投资分析与预测模型研究	冯于恬等(183)	日本邮政大厦机电 BIM 应用对我国 BIM 技术应用的启示	康厦等(272)
大学生创业特质对创业动机的影响研究	黄思羽等(187)	基于推拉理论的红色旅游游客满意度影响因素研究	郭倩倩等(275)
INPRO 经济评价方法探究	陈向婷等(189)	进度计划管理领域研究文献综述	邹贻权等(280)
杭州站使用接发列车模拟仿真系统现状及对策	丁世杰(192)	乡村振兴战略背景下的大学生“回流”影响因素研究	朱嘉彤等(284)
区块链技术在健康医疗领域中的应用探讨	王海星等(194)	面向可持续发展的农村居民生活用能结构转型影响因素研究	张宇轩等(287)
RFID 在图书出版行业应用进展研究	李婷婷等(196)	深化供给侧结构性改革实施路径分析	程震(293)
大学校园景观异质性格局分析及景观功能优化研究	彭钰婷等(198)	薪酬公平感:内涵、维度及影响机制	董青等(297)
BIM 技术在城市轨道交通项目投标阶段的应用	陈松年(203)		
基于物联网技术的电梯智能监控平台感知层信号采集模块的研究	何晨曦(205)		

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已被“中国知网、万方数据数字化期刊群、中文科技期刊数据库”收录。凡向本刊投稿作者,若不同意在上述数据库收录,请在来稿注明。

Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.39 3.b

(Sum No.556)

Published in Mar.18, 2020

Inscribed:

Yuan Baohua

General Counsel:

Guan Zaiyuan

Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

Manager:

Hebei Association for
Science and Technology

Sponsor:

Hebei Institute of Technology
Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:

Shi Rui

Editor:

Editorial Team of VE

Publisher:

Magazine Publishing House of VE

Address:

No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang

Tel: (0311) 87024742

E-mail:

vezzsbjb@163.com

Printed by:

Changling Printing House, Langfang

Distributor:

Shijiazhuang Post Office

Subscriptions:

Chinese Local Post Office

Domestic Issue Code: 18-2

Domestic Single Price:

¥30.00

Overseas Single Price:

\$ 30.00

Open Publishing

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Value Engineering Analysis on the Multifunctional Construction of Beautiful Countryside ZHOU Jun-yi, *et al.*
5 Research on Tax Service Satisfaction of Baotou City ZHANG Peng, *et al.*
8 Common Problems and Countermeasures in Highway Engineering Supervision Management YU Yi-shan
10 Research on Responsibility Risk and Control of Water Conservancy Project Supervision LUO Hong-wei
12 Research on the Construction of Human Resources Management System in Small and Medium-sized Enterprises LIU Xue-dong
14 Cost Control and Management Analysis of Municipal Garden Engineering under PPP Mode LIU Wen-ping, *et al.*
16 On the Process and Key Points of Measurement Payment in Municipal Engineering Construction of Wanbao New District
..... ZHOU Jing-jing
18 Research on the Problems and Countermeasures of Human Resources Management in Commercial Banks WANG Meng
21 Discussion on the Income Cost Accounting Method of Sports Fitness Industry YANG Shuang
23 Safety Quality Management of Mechanical and Electrical Engineering in Urban Rail Transit WANG Jing
25 On the Role of Contract Management in Cost Control in the Construction of Highway Engineering PPP Project SONG Zhan-lan
27 Optimization of Subway Transfer Scheme Based on Passenger Travel Satisfaction HUANG Ti-yun, *et al.*
29 On Cost Control Countermeasures in Power Plant Operation WANG He-yan, *et al.*
31 Application of BIM Technology in Construction Quality Management TIAN Qiong, *et al.*
33 Discussion on Management Measures for Subcontract of Construction General Contract Project FEI Tie-liang
35 Management Measures and Requirements of Municipal Engineering Safety and Civilization Construction ZHUANG Xian-fei, *et al.*
37 Analysis of Dynamic Management Control of Construction Project Cost CHEN Zhi-ming
39 Research on the Financial Security System Promoting the Equalization of Basic Public Services in Urban and Rural Areas
..... ZHAO Ning, *et al.*
41 Research on Visualization of Gate Assignment Based on CiteSpace Analysis YUAN Yuan, *et al.*
45 Analysis of Intelligent Parking Management in Xi'an ZHAO Qing-hai, *et al.*
47 Study on the Spatial Pattern and Consistency of Population Distribution and Economic Development in Zhumadian City
..... ZHANG Yi-shu, *et al.*
50 Research on the Relationship between Board Supervision and Corporate Performance LI Miao-miao
54 Risk Analysis of Construction Period of a Segment Plant Project Based on Crystal Ball and CPM/PERT ZHANG Heng-yu
57 Research on the Prevention and Control of Tobacco Enterprises' Integrity Risk Based on FMEA HE Jian, *et al.*
60 Empirical Study on Construction Safety Risk Management of Construction Project MENG Lin-lin, *et al.*
63 Research on the Thought of Systemic Construction of Cost Engineering XU Qiang, *et al.*
66 Thoughts on the Protection of Landless Peasants in Small Towns MO You, *et al.*
70 A Risk Assessment Model for the Whole Process Consultation of Government Investment Projects Based on Fuzzy
Comprehensive Evaluation LIU Ying-jie, *et al.*
72 Development Path Selection of Sanya Freight Port Logistics Hub Under "the Belt and the Road" LIU Cui-cui
75 Study on the Impact of PPP Project Payment Formula on Investment Income WANG Fei, *et al.*

• III •

万方数据

81	Research on Enterprise Internal Control from the Perspective of Risk Management	ZHANG Mian
83	Discussion of the Relevant Problems of Budgetary Estimate Liquidation of Railway Engineering	CHENG Jin-yu
85	Preliminary Exploration and Thinking on Enhancing Execution Capability of Military Scientific Research Units	YAO Xing-he, <i>et al.</i>
87	On Strengthening Construction Engineering Management and Improving Construction Engineering Quality	LI Kai-chao
89	The Experience of the Construction of the Characteristic Countryside in Cotswold, England	LI Qi-lin
91	Research on the Development Countermeasures of China's Financial Investment	WANG Zhong-kun
93	Technical and Economical Analysis of Recycled Concrete Insulation Block	SUN Ming, <i>et al.</i>
95	Risk Analysis and Countermeasures for EPC Projects of Hydropower Project	LIU Dong

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

97	Research on the Influence of Government Subsidy Model on the Recycling and Remanufacturing of Electronic Waste	HU Biao, <i>et al.</i>
101	Research on the Whole Process Risk of PC Component Transportation	XIAO Li, <i>et al.</i>

FUNCTION CARRIER INNOVATION

105	Study on the Properties of Cement Stabilized Cold Recycling Base Material Mixed with Nano-SiO ₂	FENG Ji-bing, <i>et al.</i>
108	Research on Design of Deep Foundation Pit Support System in Metro Station	GUAN Zhe-wei
110	Study on Construction of Foamed Soil in Existing Lines of Municipal Bridges	ZHANG Zhi-gen
113	Application of Polymer Mud in Rotary Drilling Bored Pile Construction	YANG Jian
115	Application and Analysis of High-strength Support Technology in Coal Mining and Excavation	SU Chuan-yang, <i>et al.</i>
117	Elementary Discussion on Construction Technology of Steel Structure of Railway Station	ZHANG Wen-bo
119	Analysis of the Electrical Design Method of Assembly Building	YAN Juan
121	Research on Air Traffic Controller's Human Error Risk Assessment	LIU Li-ming, <i>et al.</i>
125	Construction Technology of Cement Soil Compacted Pile	TU Ming
127	Construction Scheme of Continuous Rigid Frame Block 0# Bracket	CHEN Hui-huang
130	3D Paving Construction Method	WU Guo-long, <i>et al.</i>
132	Research and Application of Timber Bridge Installation Technology	CHEN Li-qing, <i>et al.</i>
137	Experimental Study of Nozzle Combination	PAN Yu, <i>et al.</i>
140	Design and Force Analysis of Starting Counterforce Frame in Metro Shield Construction	WANG Yi-qiang
143	Analysis on Effect of Temperature Mode on Main Beam of Continuous Rigid Frame Bridge	LIU Shui, <i>et al.</i>
145	Construction Technology of Large-diameter Multi-pipe Combination Tree Branch Column	WEN Hui-qing
148	Application of EZ-DECK Bracket System in Large-span Multi-story Cast-in-situ Gate Pier Girder	LING Yi-ran, <i>et al.</i>
151	Analysis of the Influence of the Shield Tunnel in the Sandy Cobble Stratum Underpassing the Railway Frame Bridge	WANG Ji-yong
155	Research on Construction Technology of Shallow Buried and Undercut Tunnel Underpassing Urban Trunk Road in Malaysia	TIAN Bing
159	Analysis of Backfill Construction and Quality Control of Expressway Three Backs	LI Hui
161	Turnout Reinforcement Technology for Jacking Frame Bridge Construction	JI Yi-chao
163	Exploration on Jacked Tunneling Technology of Inclined Shaft in Weijiamao Tunnel	MAO Xue-dong
167	Application of PHP Mud in Rotary Drilling Construction in Dongting Lake Area	ZHANG Xiao-meng, <i>et al.</i>
169	Design of a Hydraulic Complex Test-bed	LI Zai-you
171	Technical Points and Safety Factors of Subway Shield Construction in Complex Geological Conditions	LV Peng-cheng

VALUE APPLICATION

174	Engineering Management Graduates Employment Survey Analysis	WANG Mao-lin
178	Analysis of Factors Restricting BIM Technology Promotion Based on ISM Method	LI Yu-man, <i>et al.</i>
181	Research on M&A Performance Evaluation	DENG Fan
183	Research on Shale Gas Drilling Investment Analysis and Forecasting Model in Southern Sichuan	FENG Yu-tian, <i>et al.</i>
187	Research on the Impact of College Students' Entrepreneurial Traits on Entrepreneurial Motivation	HUANG Si-yu, <i>et al.</i>

189	Exploration of INPRO Economic Evaluation	CHEN Xiang-ting, <i>et al.</i>
192	The Status and Countermeasures of the Simulation System of Receiving and Dispatching Trains in Hangzhou Railway Station	DING Shi-jie
194	Discussion on the Application of Blockchain Technology in the Field of Healthcare	WANG Hai-xing, <i>et al.</i>
196	Research on the Progress of RFID Application in Book Publishing Industry	LI Ting-ting, <i>et al.</i>
198	Analysis on Landscape Heterogeneity Pattern of University Campus and Optimization of Landscape Function	PENG Yu-ting, <i>et al.</i>
203	Application of BIM Technology in the Bidding Stage of Urban Rail Transit Projects	CHEN Song-nian
205	Research on Signal Acquisition Module of Perception Layer of Elevator Intelligent Monitoring Platform Based on Internet of Things	HE Chen-xi
207	Discussion on the Importance of Building Material Testing in Building Construction	SUN Xiao-dong
209	On-line Programming Assistant Teaching Platform Developed by Docker Technology	JIN Peng, <i>et al.</i>
211	Research on Application of lisp Language in Homestead Survey	LV Yong-jie
213	Application of Low-pressure Pipeline Irrigation in Small Farmland Water Conservancy Projects	LIU Jie
215	The Application of Real 3D in the Protection of Ancient Buildings	CHU Jun-feng
217	A Simplified Method for Working Performance Analysis of Single Pile	SHI Yu-heng
219	On the Coordinated Design of Architecture and Landscape Environment	ZENG Xiao-yu, <i>et al.</i>
221	Strength and Rigidity Checking Method for Profiles	LONG Cai-yun, <i>et al.</i>
224	Design and Development of Self-service Ordering Treasure Relying on the Campus Card	YAN Guang-zong, <i>et al.</i>
226	Study on Engineering Geological Evaluation and Route Selection of Shangrila-Lijiang Expressway	ZHANG Liang-han
229	Study on the Spatial Effect and Risk Resistance of Cobalt Ore International Trade Network	YU Hui
231	Study on the Dust Explosion Mode and Its Prevention	TANG Jia-hao
233	Analysis of Centralized Operation Control Mode and Application Technology in Power Plant	LI Chen, <i>et al.</i>
235	Multi-objective Evaluation and Adjustment Method of Talent Training Program Based on Value Engineering	SONG Ping, <i>et al.</i>
240	The Advantages of Building a Mobile Office Platform under the Big Data Centralized Mode	XIE Shi-da
243	Research on Tourism Sharing of Typical Tourism Websites Based on Text Mining	LIN Yi-kun
247	Research on Influencing Factors of Information Dissemination of "Guangxi Eco-environment" Wechat Subscription Based on Random Forests	LIANG Wei, <i>et al.</i>
250	Application of Anti-rutting Agent in Asphalt Mixture	XU Zhi-qiang
252	On the Naked Eye Identification Method of Rock	DING Chen, <i>et al.</i>
255	Analysis of Traffic Operation Characteristics of Multi-interchange Sections Based on Traffic Micro-simulation	ZHENG Nan, <i>et al.</i>
259	Application of Formal Logic Thinking in Architectural Design	ZHANG Tao, <i>et al.</i>
261	Research on Distributed Monitoring System of 10kV Vacuum Circuit Breaker Based on the Internet of Things	AN Xiao-hua, <i>et al.</i>

THEORETICAL REVIEW

264	Analysis of Influencing Factors of Online Shopping Platform Use Tendency of College Students	LIN Zi-chu, <i>et al.</i>
268	Industrial Structure Adjustment, Economic Growth and Air Pollution	ZHAO Jian-hua, <i>et al.</i>
272	The Enlightenment of Electromechanical BIM Application of Japan Post Building to China's BIM Technology	KANG Xia, <i>et al.</i>
275	Research on Tourist Satisfaction of Red Tourists Based on Push-Pull Theory	GUO Qian-qian, <i>et al.</i>
280	Research Review on Project Schedule Management	ZOU Yi-quan, <i>et al.</i>
284	Research on the Influencing Factors of College Student "Backflow" under the Background of Rural Revitalization Strategy	ZHU Jia-tong, <i>et al.</i>
287	Research on the Influencing Factors of the Transformation of Rural Residents' Living Energy Use Structure for Sustainable Development	ZHANG Yu-xuan, <i>et al.</i>
293	Analysis on the Implementation Path of Deepening Supply Side Structural Reform	CHENG Zhen
297	Connotation, Dimensions and Impact Mechanism of the Compensation Fair Conception	DONG Qing, <i>et al.</i>